
Klagen over fraude mag, maar rechter heeft laatste woord 

Wim Kranendonk en Richard Donk 

12 december 2020 09:35 

https://www.rd.nl/artikel/904216-president-trump-blijft-zijn-huid-duur-verkopen 

Klagen over verkiezingsfraude mag in een democratie. Maar de rechter heeft het laatste woord. 

Henk-Jan van Schothorst: „Daar hebben we het mee te doen.” 

Sinds 1984 volgt drs. Henk-Jan van Schothorst, bestuurder van Transatlantic Christian Council, de 

ontwikkelingen in de Verenigde Staten op de voet. Maar dergelijke „confrontatieve verkiezingen” kan 

hij zich niet herinneren. „Deze stembusgang was anders dan alle andere. Qua stijl, maar ook wat 

betreft de inhoud. Alle commotie rond mogelijke fraude doet daar nog een schepje bovenop.” 

Van Schothorst waagt zich niet aan uitspraken over het waarheidsgehalte van de vele beweringen 

over fraude die de afgelopen weken werden gedaan. „Ik kan het niet zelf onderzoeken en bewijzen. 

Daarvoor heb ik er hier vandaan onvoldoende zicht op. Juist daarom moeten we voorzichtig zijn met 

al te stellige uitspraken.” 

 

Henk-Jan van Schothorst: „Grote zorgen over Amerika onder Joe Biden.” beeld RD, Anton 

Dommerholt 
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Er worden intussen wel veel grote woorden gebruikt. 

„Dat gebeurt inderdaad over en weer. Je wordt al snel als complotdenker, of juist als naïeveling 

weggezet. Dat is mij ook gebeurd. Daar houd ik niet van. Dat zijn wat mij betreft te gemakkelijk 

getrokken conclusies.” 

Intussen zijn de beschuldigingen van fraude er wel. Hoe komen we achter de waarheid? 

„In onze democratische rechtsorde geeft een meerderheid van de kiezers de doorslag. Dat zijn de 

door ons allen te eerbiedigen regels van het spel. Als iemand zich verongelijkt voelt, kan hij een 

klacht indienen. Daar hebben we een systeem voor bedacht – en ook in de Verenigde Staten zit dat 

goed in elkaar. Hier is controle nodig. Omdat de mens geneigd is tot alle kwaad, maar ook om 

”checks en balances” in te bouwen. Het is aan de rechter om daar het laatste woord in te hebben. 

Daar hebben we het mee te doen.” 

De kritiek op alle rechtszaken die worden gevoerd is dat de klachten niet specifiek genoeg zijn en 

vooral dat er geen bewijs wordt geleverd. 

„Ik ga ervan uit dat de klachten die zijn ingediend goed geformuleerd en met redenen omkleed zijn. 

Anders kun je je de moeite besparen. Wat het bewijs betreft: er circuleren heel veel 

getuigenverklaringen en nog veel meer meningen. Dat wordt allemaal onderzocht. En ook hiervoor 

geldt: ik hoor het allemaal aan en neem er kennis van, maar de rechter beslist.” 

Diezelfde rechter kwam in een aantal gevallen tot de conclusie dat het ‘bewijs’ nep was. Zoals de foto 

van weggegooide poststemmen die van twee jaar geleden bleek te zijn. 

„Het is heel goed dat dit soort dingen openbaar komt. Waar het mij vooral omgaat is de manier 

waarop bij deze verkiezingen de stemmen zijn vergaard. Er waren meer dan 100 miljoen 

poststemmen. Daar kan gewoon van alles bij fout gaan. Als die poststemmen er niet waren geweest, 

was er niet zoveel deining geweest.” 

Tegelijkertijd klinkt de klacht dat vooral de ”mainstream media” het nieuws over mogelijke fraude 

wegstoppen of er enigszins meewarig mee omgaan. 

„Als een partij zegt grote zorgen te hebben over het verloop van de verkiezingen, zou ik het 

gemakzuchtig van mezelf vinden als ik niet bereid was daar kennis van te nemen. Zeker als een partij 

claimt over een lawine aan bewijzen en getuigen te beschikken. Daar moet je wel aandacht aan 

besteden. Tegelijkertijd laadt het verongelijkte kamp met de stap naar de rechter wel een flinke 

verantwoordelijkheid op zich. Het zal echt met substantiële en gefundeerde klachten moeten 

komen.” 

De afgelopen maanden is door al deze ontwikkelingen veel gespeculeerd over het vertrouwen in de 

Amerikaanse democratie. Hoe kijkt u daar tegenaan? 

„Het Amerikaanse systeem zit goed in elkaar, dat heeft zich de afgelopen tijd juist weer bewezen. 

Tegelijkertijd botsen de ideologieën wel steeds harder.” 

Op 20 januari wordt Joe Biden als president geïnstalleerd. Hoe kijkt u naar die dag? 

„Dat is de dag waarop we de volle wapenrusting aan zullen moeten hebben en de strijd zullen 

aangaan, gezien de liberale agenda die Biden voorstaat. Daar is mijn werk ook heel direct aan 

verbonden. We hebben er zó voor gebeden dat Trump mocht winnen. Tegelijk geldt ook: hoe 

jammer ik het ook vind; de Heere gaat Zijn Eigen weg. Daarom moeten we nooit bang zijn. Wel 

waakzaam.” 


